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Do šesti let vyroste v Terezíně špičkové vědecké pracoviště, říká profesor Josef Syka z Ústavu experimentální medicíny
AV ČR.

* Jaké jsou hlavní cíle plánovaného Centra translační biomedicíny?

Jde o to, aby se poznatky získané lékařským výzkumem dostaly co nejrychleji k pacientovi. Očekáváme, že se výrazně
zlepší péče o pacienty, kteří jsou například po mozkové mrtvici či jiných nemocích, kde bude možné využít principu
moderní regenerativní medicíny.

* Jaký bude mít centrum dosah?

Je budováno jako mezinárodní projekt. Centrum bude samozřejmě určeno především pro české pacienty, ale
spolupracovat budeme s celou Evropou.

* Proč jste zvolili lokalitu Litoměřice Terezín?

Evropské peníze nelze využít v Praze, proto se zaměřujeme na oblast, kterou považujeme za velice perspektivní,
například svým spojením dálnicí. Litoměřice mají poměrně velkou intelektuální tradici. Je tu moderní nemocnice s
velmi dobrým lékařským personálem. Terezín tvoří s Litoměřicemi prakticky dvojměstí. Do Terezína umístíme školicí a
výukovou část centra a bude sem směřovat i spolupráce s biotechnologickými firmami.

* Jaké jsou vaše představy o počtu pracovníků?

Odhadujeme, že celkový počet zaměstnanců bude kolem dvou set. Počet doktorandů a mladých vědeckých pracovníků
dosáhne zhruba padesátky.

* Nemáte pocit, že budou pracovníci dojíždět z Prahy, a padne tak cíl posílit region?

Ne. Myslím, že se tam usídlí celá řada pracovníků a přijde i mnoho studentů. Společně s 1. lékařskou fakultou UK
zakádáme studium biomedicíny, takže bychom do Terezína mohli situovat i část studia. Myslíme si, že se rozvine také
přeshraniční spolupráce, především s pracovišti v Drážďanech a v Lipsku.
Celý rozhovor vysílá Český rozhlas Leonardo v rámci pořadu Ženšen dnes v 18.00


